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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 24. marts 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 405 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karsten Lauritzen (V). 

Spørgsmål nr. 405: 

”Kan ministeren bekræfte, at hvis Københavns kommune f.eks. i 2018 skulle have ud-

lignet 100 mio. kr. mere end den daværende udligning medførte, så vil det ikke haft 

betydning for borgerne i Københavns Kommune, da kommunen pga. serviceloftet ikke 

havde lov til at bruge pengene? Besvarelsen bedes tage udgangspunkt i en gennem-

gang af det offentligt tilgængelige regnskab.” 

Svar: 

Med henvisning til besvarelsen af SOU alm. del spørgsmål nr. 403 fastlægger staten 

ikke et loft for enkeltkommuners service- og anlægsudgifter. Det er desuden ikke me-

ningsfuldt at sammenholde en kommunes samlede indtægter alene med fx kommu-

nens serviceudgifter.  

Samlet kan der ikke konkluderes på betydningen for Københavns Kommunes borgere, 

hvis kommunens udligningsbeløb havde været anderledes. 

 

Med venlig hilsen 
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